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PROTOKÓŁ NR XX/16 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 29 CZERWCA 2016 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy za 2015 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu tery-

torialnego- podjęcie uchwały. 

6. Przedstawienie opinii; 

a) Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 r. Gminy Reńska Wieś, 

- o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 

2015 rok 

b) Komisji Rewizyjnej: 

- w sprawie sprawozdania finansowego za rok 2015 Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2015, 

- Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2015 rok- podjęcie uchwały. 

7. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2016, 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie udzielenia poręczenia przez Gminę Reńska Wieś pożyczki z Wojewódzkie-

go Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej udzielonej Regionalnemu 

Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” sp. z o. 

o. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zapytania i interpelacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 15 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Ad. 1 Otwarcia XX sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Reńska Wieś- K. Flegel, który powitał radnych, sołtysów, zaproszonych gości, po czym 

zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad.  

Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do punktu 7 porządku obrad 

projektów uchwał: 

- w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Reńska Wieś oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, obowiązujących na terenie gminy Reńska Wieś, 

-  w sprawie udzielenia poręczenia przez Gminę Reńska Wieś pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej udzielonej Regionalnemu Centrum 

Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” sp. z o. o. wyjaśniając, iż 

na wcześniejszej sesji informował o poręczeniu, i samo umieszczenie kwot poręczenia w 
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wieloletnim planie finansowym nie wystarczy, ponieważ Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej chce od gmin oświadczenia, potwierdzenia w postaci 

uchwał, stąd wszystkie gminy będą musiały taką uchwałę podjąć. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie 

zmiany porządku obrad. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu 

radni opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (14 głosów „za”), od głosu wstrzymał się 1 

radny- J. Domin. 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 25 maja do 29 czerwca 2016 r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Ponad to poinformował, iż: 

-Wniosek na dofinansowanie budowy ścieżek pieszo- rowerowych zgłoszony w subregionie 

będzie dotyczył kilku różnych odcinków ścieżek rowerowych. Propozycja gminy dotyczy 

przebiegu ścieżki  po byłych torach kolejowych. Miasto projektuje swoje kawałki ścieżek, 

gmina Strzelce Opolskie też, Powiat Strzelecki, Powiat Kędzierzyńsko-kozielski, Gmina 

Ujazd również, pozostałe gminy prawdopodobnie nie będą składały wniosku, a w 

szczególności mówię tu o Gminie Pawłowiczki, która długo sądziła, że uzyska pozwolenie na 

przedłużenie ścieżki niestety linia kolejowa na odcinku przez gminę Pawłowiczki nie jest 

jeszcze zlikwidowana, ma status nieczynnej.  

- Obszar Natura 2000 ma ograniczać zabudowy na jej terenie, a w szczególności w rejonie 

zbiorników wodnych. Nas to nie dotyczy, bo uchwała Sejmiku Województwa dotyczy 

naturalnych zbiorników wodnych. Zbiornik Dębowa nie jest naturalnym zbiornikiem wodnym, 

w związku z tym ten problem nas nie dotyczy. 

- Odcinek linii kolejowej na terenie gminy Reńska Wieś został przeglądnięty, 

zinwentaryzowano przepusty, które powinny zostać wyremontowane. Na ścieżce pieszo- 

rowerowej, prawdopodobnie będą musiały być wybudowane barierki ze względu na różnicę 

wysokości terenu. 

Na ternie całego Powiatu Kędzierzyńsko-kozielskiego dwa kąpieliska na Dębowej to są 

jedyne legalne kąpieliska. Nie ma żadnych innych, legalnych miejsc do kąpieli na terenie 

powiatu. Wszystkie pozostałe miejsca są nielegalne. Zostały postawione dodatkowe znaki o 

zakazie kąpieli w miejscach na akwenie Dębowa. Policjanci skarżyli się, że nie mogą karać 

mandatami bo za mało jest tych znaków. 

Będzie remontowany parter urzędu gminy, z tego powodu będą tymczasowe zmiany w 

układzie biur. 

Zostało odebrane zadanie budowa kanalizacji sanitarnej Długomiłowice- Dębowa- rurociąg 
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tłoczny. Ścieki są pompowane, płyną, nic się nie dzieje, nie ma zakłóceń. Cała panika była 

niepotrzebna. Powstał inny problem, opomiarowania tych ścieków. Myśleliśmy, że 

skorzystamy z licznika ścieków, który jest na oczyszczalni w Długomiłowicach, z tym że ten 

licznik nie mierzyłby ścieków z Dębowej i tych budynków, które stoją przy Hula Guli i dalej. 

Zostało ustalone, że przy rurociągu tłocznym, przy Hula Guli będzie zamontowany nowy 

licznik i ten będzie liczył wszystkie ścieki łącznie, z tymi które kiedyś będą wysyłane 

rurociągiem zbiorczym. 

Ośrodek Doradztwa Rolniczego przyznał wyróżnienie „Wzorowego Rolnika” rolnikowi z 

Pokrzywnicy. Gmina ufundowała mu nagrodę. 

28 czerwca podpisano umowę na dofinansowanie remontu drogi na ul. Słonecznej w 

Pokrzywnicy. Zadanie jest dofinansowane w wysokości 63%. 

Święto Herbowe będzie wyjątkowo dużo gości. Jest wszystkich różnych zaproszonych ponad 

200. Po raz pierwszy będzie Wójt z Ukrainy, burmistrz Białej Piskiej. Będziemy z tymi 

ludźmi po gminie jeździli i pokazywali. Proszę popatrzeć jaki jest wygląd wioski i zadbać o 

otoczenie. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 24 maja 

do 29 czerwca 2016 r. 

4.6- Gminne zawody pożarnicze, 

15.6- wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy. 

W poczcie wpłynęły pisma: 

15.6- Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie pozytywnej opinia o wniosku 

Komisji Rewizyjnej dotycząca absolutorium dla Wójta, 

16.6- Wojewoda Opolski pozytywnie zaopiniował uchwałę, w której wnioskuje się o 

zniesienie urzędowych nazw miejscowości Brodek, Kolonia Mechnica, Pierzchowice, 

Wygoda, Wygon, Żabnik. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel poinformował, iż 15 czerwca odbyło się 

wspólne posiedzenie Komisji dotyczące wykonania budżetu za 2015 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał, kolejno głos przewodniczącym Komisji 

Stałych Rady Gminy Reńska Wieś w celu przedstawienia informacji z działalności Komisji w 

okresie od 25 maja do 28 czerwca 2016 r. 

Przewodniczący Komisji Społeczno- Oświatowej- J. Greinert: 27 czerwca odbyła się 

Komisja Społeczno- Oświatowa były przedstawiane wyniki sprawdzianów w szkołach 

podstawowych i  egzaminów gimnazjalnych, przygotowanie do Święta Herbowego oraz 

organizacja wypoczynku letniego. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Pogodzik otworzył dyskusję nad 

sprawozdaniami. 

Radny- K. Pogodzik: Czy ścieżka pieszo-rowerowa, np. na terenie pomiędzy Reńską Wsią, a 

Większycami nie może iść drogami transportu rolnego, a to torowisko zostawić jako naturalne 

zalesienie, jako ostoja dla zwierzyny, a ścieżkę zrobić od ul. Chrobrego w kierunku Rogów. 

Wójt- M. Wojciechowski: Generalnie w akcie przekazania przez PKP Gminie tego torowiska 

jest taki cel wpisany. Nie wiem jak byśmy się tłumaczyli, że na jakimś odcinku nie zrobiliśmy 

tego. Musiałaby być przerwa w ścieżce. 

Radny- K. Pogodzik: Ścieżka i tak będzie schodziła pod wiadukt od strony Reńskiej Wsi, 

pod wiaduktem już prosto nową drogą, która teraz jest zrobiona, aż do ul. Kozielskiej może 

iść drogą transportu rolnego, jest nowa droga asfaltowa. Tory zostawić jako naturalny teren 

zalesiony, ostoja dla zwierzyny. Nie będzie zbudowana ścieżka przez pewien odcinek. Teraz 

to będzie zdublowane. 

Wójt- M. Wojciechowski: Z jednej strony będzie zdublowane, a z drugiej strony będzie 

konflikt pomiędzy uczestnikami tej drogi. Ludzie pojadą samochodami na skróty drogami 

transportu rolnego do Reńskiej Wsi,  a droga jest wąska. 

Radny- K. Pogodzik: Konflikt już jest pomiędzy rolnikami, a mieszkańcami osiedla.  

Wójt- M. Wojciechowski: Jeszcze nie ma ścieżki, a już jest konflikt. Wszędzie jest 

zgłoszona i projektowana ta ścieżka na takim odcinku. Podejrzewam, że jest to ostatnia okazja 

do wykorzystania pieniędzy unijnych. Z tego, co widać, prawdopodobnie pieniędzy unijnych 

w następnych okresach będzie bardzo mało, a może wcale. Jeśli nie zrobimy tego teraz 

wykorzystując  okazję to zostawimy ten problem na przyszłość i nie będzie tego z czego 

zrobić. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel:  15 czerwca mieliśmy wspólne posiedzenie 

Komisji Stałych na ten temat. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak odpowiedziała na pytanie radnej- V. Nabrdalik  zadane na 

wspólnym posiedzeniu komisji Stałych Rady Gminy. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Grzywny w szkołach są za skradziony laptop. Wpłynęły na 

dochody w podstawówce i w gimnazjum. Sprawcę złapano i sąd nakazał spłatę. Wpłacane jest, 

co miesiąc po 40, 50 zł do budżetu gminy. Będzie to prawdopodobnie umorzone, bo ten 

chłopak jest bardzo ciężko chory i nie ma z czego spłacać. Do tamtego roku jeszcze płacił. 

Opłaty sądowe to są opłaty za zgłoszenie roszczenia pozwu przeciwko jednemu panu w jednej 

szkole. Wszystkie koszty sądowe to są opłaty sądowe w tym paragrafie. 
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Skarbnik omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Reńska Wieś za 2015 rok. 

Projekt UCHWAŁY XX/120/16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2015 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał projekt uchwały, po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”), przeciw głosował 1 Radny- J. 

Domin. 

Ad. 6 Skarbnik Gminy- R. Słociak odczytała uchwałę nr 96/2016 z dnia 25 kwietnia 2016 r. 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Reńska Wieś za 2015 rok, stanowiącą załącznik 

do protokołu. 

Radna- I. Mainka odczytała: 

- uchwałę nr 211/2016 z dnia 1 czerwca 2016 r. składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy 

Reńska Wieś za rok 2015, 

- Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska Wieś o wykonaniu budżetu Gminy Reńska 

Wieś za rok 2015, 

- Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego Gminy Reńska Wieś za 

rok 2015. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję. 

Radny- J. Domin: Myśmy nad sprawozdaniem, jego zatwierdzeniem już głosowali a teraz 

dopiero jest opinia, przy absolutorium. Jest to bez sensu.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Na przyszłość wprowadzę to do punktu 5. 

Uważam, że pan ma rację.  

Radny- J. Domin: Państwo mówicie tylko o słupkach, czysta matematyka, ale nie słyszałem 

od któreś komisji, żeby któraś przyjrzała się tym wykonanym inwestycjom, jej jakości, 

celowości, jej zakresowi, jej kosztom, czy zostały  prawidłowo wykonane, na to nie mamy 

odpowiedzi. Podam przykład ul. Bocznej w Reńskiej Wsi. Robicie kanalizację drogi, a potem 

jak ta kanalizacja miała funkcjonować to zatkano przepust pod ul. Opolską. Tam gdzie miała 

woda schodzić zostało to zatkane. Cały ten kanał, który szedł wzdłuż torów kolejowych jest 

zamulony piaskiem. Po obu stronach wydaliśmy pieniądze. Czy ktoś kontroluje to, czy 

przyjęte rozwiązania w projekcie, czy one są celowe, czy są zasadne? Nigdzie w tych 

dokumentach, które przejrzałem na przetargach  jest taka zasada protokół danych 

wyjściowych do kosztorysowania. Ustala się odległości wywozu ziemi, miejsca składowania, 
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całą technologią. Podam przykład Dębowej, wywóz gruntu na odległość 5 km. 

Wójt- M. Wojciechowski: Wywóz gruntu jest, nie 5 km, a do 5 km. 

Radny- J. Domin: Policzone jest 5 km, więc to są pieniądze. Druga sprawa, państwo 

przyjmujecie w tych kosztach 25% robót ziemnych wykonanych ręcznie. Koszt tych robót 

wzrasta 3-krotnie. Na jakiej podstawie skoro w wycenach wcześniejszych państwo macie 

wykop mechaniczny z ręcznym wyrównaniem dna wykopu, a później całej masy 25% robót 

ręcznych, to wychodzi tysiące roboczogodziny, za które trzeba zapłacić. Nikt tego nie 

kontroluje. Mówicie, że wszystko odbyło się zgodnie z prawem, a ja bym chciał wrócić do ul. 

Strażaków w Gierałtowicach, czy to jest zgodne z prawem. Proszę sprawdzić, czy wykonano 

zgodnie z prawem? Proszę sprawdzić, ul. Boczną w Reńskiej Wsi, czy wykonano zgodnie z 

prawem. Rozbieracie sieć kanalizacyjną fi 250, potem planujecie budowę nowej fi 400, a w 

końcu wykonano fi500 bez pozwolenia. Zmiana parametrów technicznych inwestycji 

wymaga pozwoleń. Odbieramy wody z dróg krajowych i wszystko zostało rozlane na 

torowisku zamulając piaskiem nawet kanały odwadniające z torów. Te słupki, to one muszą 

się w księgowości zgadzać bo inaczej to by wszyscy wyłapali, natomiast wielkość tych 

słupków, czy ona jest zasadna, ja mam wątpliwości.  

Wójt- M. Wojciechowski: Miałby pan rację wtedy, gdyby na podstawie tej wyceny 

kosztorysowej podpisano umowę. Prawda jest taka, że ogłasza się przetarg nieograniczony i 

w tym przetargu każdy z oferentów, chcąc go wygrać patrzy realnie na to, co jest do zrobienia. 

Pan się pyta często, na podstawie czego przyjmujemy, że ta droga będzie kosztowała tyle, 

mówię, że na podstawie takiej, że zrobiliśmy już 20 przetargów, kosztorys jest na 200.000 zł 

to ta droga nie będzie kosztowała więcej niż 110.000 zł. To co pan mówi, to nie jest zarzut do 

nas. To jest zarzut do projektanta i kosztorysanta.  

Radny- J. Domin: Z doświadczeń z innych gmin. Jak by pan wszedł na stronę miasta 

Krapkowic, miasta Strzelce, do każdej inwestycji macie inne opinie osób niezależnych, 

sprawdzających zasadność technologii i wyceny. Jak by pan porównał z biura projektów te 

kosztorysy to one są schematyczne, dla wszystkich inwestycji, a z doświadczenia wiemy, że 

każda jest inna. Kosztorys każdy powinien być inny. Nie ma pan racji, że przetarg 

nieograniczony. Przedmiar robót jest elementem projektu. To co projektant dał wpuszczacie w 

przetarg. Dajcie przedmiar, który do przetargu musi być włączony bo jest elementem projektu. 

Dajemy przedmiar rozdmuchany, więc wykonawca na bazie tego przedmiaru to wycenia i 

później jest jak z Dębową. 550.000 zł, potem 700.000, a kończyło się na 1.200.000 zł. 

Państwo przyjmujecie, podam przykład, to samo jest w Gierałtowicach zasypkę wykopów 

gdzie ziemia została zasypana piaskiem. Wychodzą z tego tysiące ton. Jak śledziłem Dębową 
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te tysiące ton nie zostały przywiezione. Te miejsca w kosztorysach występują. Tysiące ton nie 

ma ich, a pieniądze wydano. Odbył się przetarg. Faktura jest na wartość przetargu. 

Obrady sesji opuściła radna- P. Kubica. Obecnych 15 radnych ze statutowego składu 15 

radnych. 

Projekt UCHWAŁY NR XX/121/16 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Reńska Wieś za 2015 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał projekt uchwały, po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), od głosu wstrzymał się 1 radny- J. 

Domin. 

Ad. 7 

Projekt UCHWAŁY NR XX/122/16 Rady Gminy Reńska Wieś w sprawie zmiany 

budżetu gminy na rok 2016 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję. 

Radny- J. Domin: Są kwoty przydzielone, ale ich, pani nie wykazuje, tylko do nich dodaje. 

Nie jesteśmy komputerami, żebyśmy wszystko pamiętali co było wcześniej.  

Wójt- M. Wojciechowski: Końcowa kwota jest najczęściej w załączniku. 

Radny- J. Domin: Zawsze proszę żeby podawać zakres. Nie mamy odniesienia do oceny 

tego. Nie ma jednego metra podanego. Na jakiej podstawie wy te kwoty ustalacie? Powinien 

być zrobiony preliminarz kosztów załóżmy dla ścieżki pieszo-rowerowej. Macie 175.000 na 

sam projekt. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie na projekt.  

Radny- J. Domin: Na linii kolejowej jest 174.000 zł. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Po naszej stronie jest 89.000 zł. 

Radny- J. Domin: Nie patrzmy co jest po naszej stronie. Tyle kosztuje ta dokumentacja. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie kosztuje tyle.  

Radny- J. Domin: To skąd się wzięły kwoty? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Trzeba przyjąć, trzeba pokazać Program Rozwoju Obszarów 

Wiejskich bo to zadanie jest finansowane z tego i ja muszę źródła finansowania pokazać. To 

nie będzie wykonane. Nie mogę zdejmować z tego, a dodawać te. 

Radny- J. Domin: Planujemy pieniądze, których nie będziemy wydawać? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Tak, planujemy bo trzeba pokazać źródła finansowania. A ta 

ścieżka nie będzie w takiej wysokości zapłacona. My tutaj nie mieliśmy w budżecie gminy nic. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Na ścieżkę wokół Dębowej 400.000 zł zaplanowaliśmy, po 

przetargu okazało się 407.000 zł. Idealnie żeśmy trafili. Ma pan zastrzeżenia skąd my 

bierzemy te kwoty. My mamy orientację ile to może kosztować. 

Radny- J. Domin: Jeżeli ta dokumentacja może kosztować 174.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie kosztuje 174.000 zł. Program funkcjonalno- użytkowy, który 

robi pani Kurzewska, który  będzie wydatkiem będzie również dla terenów dworcowych 

będzie kosztował 50.000 zł i tyle będzie wydane. 

Radny- J. Domin: To na co pójdzie pozostała kwota? 120.000 zł zostaje. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Są zadania, które są przyjęte tylko po to żeby zacząć 

pracować bo inaczej jeśli nie przyjmiemy zadania obojętnie z jaką kwotą to nie zrobimy 

niczego, więc te kwoty nie zawsze są zgodne z tym, że takie będą wydane. Jeżeli po przetargu, 

zmniejszamy to jest logiczne, ale niektóre wielkości są bo są. 

Radny- J. Domin: Niech pani na tej samej stronie popatrzy budowa kanalizacji sanitarnej 

Poborszów, Mechnica, Kamionka opracowanie dokumentacji, 150.000zł dla 4 wsi. Jaki to jest 

zakres.    

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: To nie jest cała 

kwota. To zadanie jest dwuletnie.  

Wójt- M. Wojciechowski: 300.000 zł jest przewidziane na dokumentację. 

Radny- J. Domin: Przebudowa ul. Tarnowskiej, są dwie pozycje. 

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: To są zadania, 

dla których była tabelka i były te zakresy zrobione. 

Radny- J. Domin: Raz macie 119.000 zł, jakiego to odcinka dotyczy? 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest to odcinek do gołębnika, a drugi odcinek 65.000 zł jest z 

powodziowych. 

Radny- J. Domin: Tam jest dobry asfalt. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest popękany. Dostaliśmy 100% dotacji na to, to mamy tego nie 

robić. Radny- J. Domin: Można zrobić, bo tam jest zły profil drogi. Droga jest poprzecznie 

przechylona w kierunku działek. Jak ich zalewa, to woda zamiast z działki odchodzić to im 

się piętrzy. Nie wiem, czy dojdzie do takiej przybudowy drogi. Droga jest silnie przechylona 

w kierunku działek, a nie w kierunku rowu. To było kwestionowane, ale nie wierzę, że ktoś 

się podjął takiej przebudowy drogi, bo to jest za mała kwota. Druga kwota 65.000 zł odpisał 

mi pan w piśmie, że będzie bez odwodnienia. Tam dojdzie do wypadku ta woda spłynie na 

drogę krajową. My już dzisiaj mamy problem zjechać z tej górki z ul. Tarnowskiej na drogę 

krajową. Nie jest prawdą, pan napisał, że tam nie ma kanalizacji burzowej, jest.  
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Wójt- M. Wojciechowski: Nie będzie nic gorzej niż jest. Sam zjazd jest utwardzony. 

Radny- J. Domin: Teraz ta woda leci, aż do sklepu, cała górka, woda płynie poboczem drogi, 

ta woda musi być złapana bo doprowadzicie do wypadku. Na początku sesji mówił pan, że 

wszystko musi być zgodnie z przepisami, na ścieżkę rowerową bo inaczej nie otrzyma się 

pozwolenie, a tu się odstępuje od przepisów, a pozwolenie jest. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest pozwolenie na budowę zgodnie z prawem i nie mam prawa 

tego kwestionować. Jeżeli projektant, który ma uprawnienia opracowuje dokumentację, niesie 

ją do starostwa, a starostwo wydaje pozwolenie na budowę to ja mam kwestionować 

zgodność z prawem.  

Radny- J. Domin: Pańscy pracownicy powinni ją zweryfikować. Nie ma nic gorszego jak nie 

zrobienie odwodnienia drogi. Jak nie odprowadzi pan wód to ta droga zostanie zniszczona 

szybko, my nic innego nie budujemy tylko drogi, a za parę lat remontujemy. Zróbmy raz, a 

porządnie. Ul. Tarnowska była robiona 12 lat temu, znowu wracamy do tej drogi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Po powodzi w 1997 r. tj. 20 lat. Dostaliśmy na to 100% dotacji. 

Radna- B. Wiśniewska: Z czego wynika te 13.000 zł? 

Wójt- M. Wojciechowski: W budżecie mieliśmy 400.000 zł, 407.000 zł jest przetarg i 6.000 

zł jest na nadzór inwestorski.  

Radna- B. Wiśniewska: Kto wygrał przetarg? 

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Firma z Opola. 

Wyników nie wydaliśmy, bo czekamy na państwa decyzję. Jeżeli dzisiaj to przegłosujecie to 

wtedy ogłaszamy rozstrzygnięcie. Musimy posiadać zabezpieczenie finansowe. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 15 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt UCHWAŁY NR XX/123/16 Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał projekt uchwały, po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”), od głosu wstrzymała się 1 radny- J. 

Domin. 

Projekt UCHWAŁY NR XX/124/16 w sprawie udzielenia poręczenia przez Gminę 

Reńska Wieś pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej udzielonej Regionalnemu Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania 

Odpadów „Czysty Region” sp. z o. o. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- J. Majnusz odczytał projekt uchwały, po 

czym otworzył dyskusję. 

Radny- K. Pogodzik: Jeśli gmina w tym czasie wyszłaby z Czystego Regionu to 

zobowiązanie zostaje. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak, przy czym w statucie Czystego Regionu jest napisane, że 

każdorazowo w przypadku wyjścia gminy są negocjowane warunki wyjścia, zasady 

rozliczenia, itd.. 

Radny- K. Pogodzik: Czy nie ma zapisu, że gmina do czasu spłaty nie może wyjść?  

Wójt- M. Wojciechowski: Spokojnie, to dotyczy wszystkich gmin, które są członkami 

związku. Te gminy są obciążone tym poręczeniem. W momencie kiedy zostanie wykonana 

cała inwestycja to może ustanowi się hipotekę na całości, a te poręczenia się zwolni. 

Dokumentacja, pozwolenie na budowę zakłada się, że ma być do 15 października tego roku, 

do końca roku ma być rozstrzygnięty przetarg i podpisana umowa na wykonawstwo i w roku 

przyszłym zrealizowana inwestycja. Są to ambitne terminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- J. Majnusz zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 15 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Reńska Wieś oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, obowiązujących na terenie gminy Reńska Wieś, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik odczytał projekt uchwały. 

Radny- J. Domin: Z jakiego roku jest studium? 

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Studium jest z 

roku 2011. 

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Raz na kadencję 

powinno się dokonać oceny aktualności dokumentów planistycznych. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ustawa mówi że, co 4 lata dokonać oceny. Nie ma konsekwencji 

za to, że się tej oceny nie zrobi. Robimy tych planów trochę, doszliśmy do wniosku, że 

wypadałoby zrobić tę ocenę. 

Radny- J. Domin: Uważam, że powinniśmy studium zmienić. Zmieniły się przepisy 

odnośnie elektrowni wiatrowych. Mamy plany gdzie mamy wyszczególnione elektrownie 

wiatrowe. Te plany praktycznie przestały istnieć, te nowe prawo nikt nie będzie w stanie 

wybudować, zostaną tereny wolne, zmienią się strefy. Jest wiele rzeczy, które mamy 

nieporozwiązywanych.  
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Wójt- M. Wojciechowski: Jeszcze jest okres przejściowy dla tej ustawy, 3 lata. Rzeczywiście 

problem może być. Problem jest o wiele większy nie niż nam się wydaje. To, że nie można 

postawić wiatraka w odległości 2 km od zabudowań, ze względu na wysokość wiatraka, 

ponieważ my mamy do 190 m więc 1900 m. Drugi problem jest taki, że zgodnie z tą ustawą 

nie będzie można budować zabudowy mieszkalnej 2 km od wiatraka. Teraz powstaje problem, 

czy od tego zaplanowanego wiatraka, bo ten obszar 2 km obejmuje kilka naszych 

miejscowości. Dotyczy to kilku gmin w Polsce. My prawdopodobnie napiszemy skargę do 

Trybunału Konstytucyjnego. Napiszemy do Marszałka Sejmu, bo dla kilku gmin to jest bubel. 

Dal tych gmin, które mają plany zagospodarowania  pod wiatraki uchwalone, z jednej strony 

nie wolno wybudować wiatraka bo jest za blisko i to rozumiem, ale z drugiej strony jeśli 

wiadomo, że tego wiatraka nie wolno mi tam wybudować i on tam nigdy nie powstanie to 

dlaczego na podstawie tego zaplanowanego miejsca 2 km nie wolno wykonać zabudowy.  

Radny- J. Domin: Ten 3 punkt, raz na 4 lala Rada decyduje o zmianie tego planu. To są to 4 

lata. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie może być tak. Rada nie umie unieważnić uchwalonego 

miejscowego planu, ale z drugiej strony sejm unieważnił nam plany zagospodarowania dla 

kilku miejscowości tą ustawą. 

Radny- J. Domin: Może. Aktem wyższym. 

Wójt- M. Wojciechowski: To jest niekonstytucyjne. 

Radny- J. Domin: Na tę ocenę miałem bardzo mało czasu. Dostałem dokumenty, czego nie 

umiem przeczytać. Nikt nas nie goni. Powinniśmy dać więcej czasu, niech się państwo z tym 

zapoznają. Z tego wynika, że inni tego nawet nie czytają dla mieszkańców są to ważne rzeczy. 

To stanowi akt prawa miejscowego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik zarządził głosowanie w sprawie odłożenia 

przyjęcia w/w projektu uchwały, 6 radnych głosowało za, 4 przeciw, 3 wstrzymało się od 

głosu. 

Ad. 8 Protokół Nr XIX/15 sesji z 24 maja 2016 r. Rady Gminy Reńska Wieś w drodze 

zarządzonego głosowania został przyjęty przez radnych jednogłośnie (15 głosów „za”). 

Ad. 9 Zapytania i interpelacje. 

Radna- B. Wiśniewska: Mam kilka pytań w związku z wygaszaniem gimnazjum. Rząd 

ogłosił wygaszanie gimnazjów proces rozpoczęty będzie w 2017 roku. Moje pytanie dotyczy 

szkoły w Komornie, czy w związku z tym ulegnie zmianie. Tam jest gimnazjum, jest 

technikum. Jest duży gmach. Jak pan Wójt się zapatruje? 

Wójt- M. Wojciechowski: Wygaszanie gimnazjum zostało ogłoszone przedwczoraj, proszę 
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nie oczekiwać, że w ciągu dwóch dni wszystko zostanie przemyślane, przedyskutowane i 

ogłoszone, jest to niemożliwe. Mamy na to jeszcze dużo czasu. Problem będzie w naszej 

gminie, może nie aż taki duży, bo do sieci szkół będzie niewielka potrzebna korekta. W 

Większycach będzie 1- 8, w Poborszowie 1-4, podobnie Łężce i Pokrzywnica, tu się nic nie 

zmieni. Tu zobaczymy jak z naturalnym przyrostem jest w poszczególnych latach. Nie 

potrafię państwu odpowiedzieć, to jest za wcześnie żeby konkretnie i w miarę przemyślanie 

odpowiedzieć. 

Radna- B. Wiśniewska: Zdaję sobie sprawę, że tu dużych ruchów nie będzie, dlatego 

zapytałam o szkołę w Komornie, bo tam jest dosyć mocno podkreślony ten ruch przy takim 

dużym gmachu jakieś wnioski należałoby wyciągnąć, ale jest dosyć wcześnie. 

Czy pan Węgrzyn w tym roku dzierżawi teren przy akwenie Dębowa? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie. 

Radna- B. Wiśniewska:  Tam stoi część jego zaplecza. 

Wójt- M. Wojciechowski: Miał termin usunięcia tego. Zostało wysłane pismo, że jeśli nie 

zabierze to wywieziemy na jego koszt. Nikt nie prowadzi tam działalności. Umowę podpisał 

pan Taraszkiewicz, ale ją wypowiedział. Na dziś plaża została pozbawiona wszystkiego. 

Mamy ofertę innej firmy. W ramach zgody na handel trzeba sprzątać plażę. 

Radna- B. Wiśniewska: Czy wiadomo na temat zgody spadkobierców po panu Springerze na 

kanalizację. 

Wójt- M. Wojciechowski: Zostały wysłane pisma z terminem odpowiedzi do 10 lipca. 

Radna- B. Wiśniewska: Czy gmina zastanawiała się żeby ten kawałek drogi przejąć. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ktoś musi chcieć to oddać. 

Radna- B. Wiśniewska: Może jakieś negocjacje. Moim zdaniem to jest tylko ciężar. Za 

każdym razem gmina jest uzależniona od właścicieli. Może próbować podjąć negocjacje. 

Sprawa nie jest świeża, dotyczy oświetlenia przy terenie starej tuczarni. Kilka lat temu 

mieszkańcy składali wnioski. Tam mieszka kilkanaście rodzin. Tam nie ma ani jednej latarni. 

Rozmawialiśmy, że jest problem z pociągnięciem linii od transformatora. Kontaktowałam się 

z energetyką. Nie jest to jakiś wielki problem. Wiem, że potrzebna by była dokumentacja. Ale 

czy nie warto tej jednej latarni tym 11 rodzinom postawić. Tam jest naprawdę ciemno.  

To będzie kosztowało 30.000 zł. 

Radna- B. Wiśniewska: Jest słup w granicy posesji, który jest własnością energetyki. Na nim 

można powiesić lampę. 

Wójt- M. Wojciechowski: Do tego słupa trzeba doprowadzić prąd. 

Radna- B. Wiśniewska: To jest 10- 15 metrów. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Nie wiem, czy zasilą z transformatora. Gdyby udało się z 

transformatora zasilić dla jednej lampy to dawno by ta lampa wisiała.  

Radna- B. Wiśniewska: Tam jest pełno słupów energetycznych. 

Wójt- M. Wojciechowski: To są słupy wysokiego napięcia, na których się nie wiesza. 

Radna- B. Wiśniewska: Może złożyć zapytanie do energetyki, jakie jest rozwiązanie tego. 

Ludzie napływowi są źle potraktowani. Tam nie ma ani jednej latarni. Tam autobus nie jeździ, 

dzieci często na rowerach jeżdżą. Nie widać gdzie skręcić. Czy można złożyć zapytanie do 

energetyki jaki byłby koszt, czy jaka najprostsza droga na powieszenie latarni na istniejącym 

już słupie.  

Wójt- M. Wojciechowski: Zapytamy. 

Radny- J. Domin: Na ul. Tarnowskiej potrzebne jest obcięcie gałęzi, to zasłania widoczność. 

Wójt- M. Wojciechowski: Po Święcie Herbowym tym się zajmiemy. 

Sołtys Sołectwa Radziejów- R. Pielot: Było mierzone w Radziejowie, czy gałęzie są na 

drodze powiatowej? 

Wójt- M. Wojciechowski: Gałęzie są na drodze powiatowej. Już w paru miejscach 

wycięliśmy gałęzie na naszych drogach. 

Sołtys Sołectwa Większyce- M. Matuszewski: W tamtym roku pisałem pismo odnośnie 

naprawy nawierzchni na ul. Zamkowej. Byli w tamtym roku rozsypali parę taczek z przodu 

jak się wjeżdża. Załatwiłem możliwość przechowania narzędzi, ale dalej nikt się nie pojawił i 

tej ulicy nie zrobił. Tam jest tragedia.  

Wójt- M. Wojciechowski: Jechałem tam po tym, jak te dziury był zasypane. Były zasypane 

ale te dziury szybko zostały wybite z powrotem. Wyjątkowe tanie są  dywaniki asfaltowe. 

Zastanawiałem się, czy odcinek do ul. Polnej do pierwszego skrzyżowania, tam jest najgorzej, 

czy na ten odcinek nie zlecić wykonania dywanika. Na osiedlu w Większycach mamy 

porobione wszędzie asfalty tylko zostały dwa ogonki. Zobaczymy, jeżeli po tych wszystkich 

przetargach, które będą realizowane będą pieniądze to może te dywaniki się położy. Na górce 

mielibyśmy komplet. Przez środek jest droga bez nawierzchni asfaltowej.  

Sołtys Sołectwa Większyce- M. Matuszewski: Drogę polną budują, kamień sypią, może tym 

kamieniem wysypać.  

Wójt- M. Wojciechowski: Tak samo wybiją. To jest kwestia 2, 3 tygodni jest to samo. Było 

zasypane i po 3 tygodniach jest to samo. Będzie Wrzosowa robiona to może przy tej okazji 

coś nawieziemy. 

Radna- B. Wiśniewska: Panie Wójcie ostatnio jak rozmawialiśmy telefonicznie, mówił pan, 

że w związku z tym, że pan Budzan nie zgodził się na przejście kanalizacji przez swoją 
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nieruchomość, wiem, że to jest związane ze zgodą spadkobierców. Moje pytanie, czy będzie 

dorabiana nitka sieci kanalizacyjnej, czy będzie przenoszona przepompownia? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie odpowiem w tej chwili. Jak znajdzie się inne miejsce na 

przepompownię, bo znowu ktoś musi wyrazić zgodę na umieszczenie przepompowni. Tam 

wszędzie są grunty prywatne. Co z tego, że ja powiem, że umieścimy przepompownię w 

innym miejscu, a wszyscy właściciel powiedzą nie. Musimy najpierw po kolei eliminować 

różne wersje. Najprostszą wersją było położenie 5 m rury i wszyscy mają odbiór ścieków.  

Radna- B. Wiśniewska: Cała sytuacja przerosła mieszkańców w związku z jedną rodziną. 

Osoba która podpisała umowę z gminą na podstawie, której zrobiony był projekt i gmina 

poniosła koszty on się z tego wycofał. Mieszkańcy po prostu chcą być niezależni. Ja im się 

nie dziwię, po tym co oni przeszli. Ich się straszy odcięciem szamba. Mają świadomość, że są  

uzależnieni. Będę temat drążyła. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie odetnie im szamba, nie może. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Czy zostało zlecone przeprojektowanie parkingu przy 

cmentarzu?  

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Tak, do 15 lipca 

zmiana będzie gotowa. 

Radny- J. Tomanek: Jaka droga w Mechnicy została przejęta? 

Wójt- M. Wojciechowski: Droga od państwa Hulik, dojazdowa do ich posesji. Co jakiś czas 

prostujemy takie sytuacje.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Ulica Żabia, kiedy upływa termin gwaranci? Co z 

dziurą, która tam jest. 

Kier. Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Mamy 3 takie 

miejsca. Żabia ma być zrobiona. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Jak jest deszcz podmywa przy ośrodku zdrowia. 

Wójt- M. Wojciechowski: Miało to być dzisiaj zrobione. 

Ad. 10 Zakończenia obrad XX sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy– 

Krystian Flegel. 

Obrady sesji zakończono o godz. 16:05. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 


